

第56章

《鍋爐及壓力容器條例》

01/07/1997

Cap. 56

BOILERS AND PRESSURE
VESSELS ORDINANCE

01/07/1997

3. 適用範圍

(具追溯力的適應化修訂——見2000年第54號第3條)

- (1) 本條例適用於所有鍋爐、壓力容器及蒸汽甌，但下列所載者除外——
- (a) 屬於“國家”的鍋爐、壓力容器或蒸汽甌；(由2000年第54號第3條修訂)
 - (b) 純粹供家庭使用的鍋爐、壓力容器或蒸汽甌；
 - (c) 作為船隻或其他浮駁的固定設備一部分的鍋爐、壓力容器或蒸汽甌，不論該船隻或浮駁是否為用作或擬用作航行者；(由1978年第67號第4條代替)
 - (ca) 純粹用作以下一種或兩種用途的空氣容器，或作為設備的一部分而純粹用作以下一種或兩種用途的空氣容器——
 - (i) 為車輛提供動力，而該車輛為擬用於或經改裝以使用於道路、鐵路、電車軌道或纜車軌道者；
 - (ii) 操作該類車輛的附屬設備，而該類車輛是用於運載乘客或貨物者；及(由1978年第67號第4條增補。由1988年第87號第4條修訂)
 - (d) 最大貯存量不超過4.5升液體燃料或燃料蒸氣的壓力燃料容器。(由1978年第67號第4條代替。由1988年第87號第4及31條修訂)
 - (e) (由1988年第87號第4條廢除)
- (2) 第II、III、IV、V及VI部，以及第49、50、51、61及62條，不適用於輕便型氣體生產機。
- (3) 凡鍋爐或壓力容器，原先因第(1)款的實施以致本條例對其不適用，但其後在本條例首次對其適用的情況下投入使用或擬在該情況下投入使用，則本條例中關於新鍋爐或新壓力容器的條文，須適用於該鍋爐或壓力容器。(由1978年第67號第4條增補。由1988年第87號第34條修訂)

(由1988年第87號第33條修訂)

3. Application

(Adaptation amendments retroactively made - see 54 of 2000 s. 3)

- (1) This Ordinance applies to every boiler, pressure vessel and steam container other than—
- (a) a boiler, a pressure vessel or a steam container belonging to the State; (Amended 54 of 2000 s. 3)
 - (b) a boiler, a pressure vessel or a steam container that is used solely for domestic purposes;
 - (c) a boiler, pressure vessel or steam container that is part of the fixed equipment of a vessel or other floating craft, whether or not the vessel or craft is used or intended for use in navigation; (Replaced 67 of 1978 s. 4)
 - (ca) an air receiver that is used solely for, or that is part of the equipment used solely for, either or both of the following purposes—
 - (i) supplying locomotive power to a vehicle intended or adapted for use on a road, railway or tramway;
 - (ii) operating the ancillary equipment of such a vehicle which is used for the carriage of passengers or goods; and (Added 67 of 1978 s. 4. Amended 87 of 1988 s. 4)
 - (d) a pressurized fuel container having a maximum storage capacity that does not exceed 4.5 litres of liquid fuel or of fuel vapour. (Replaced 67 of 1978 s. 4. Amended 87 of 1988 ss. 4 & 31)
 - (e) (Repealed 87 of 1988 s. 4)
- (2) Parts II, III, IV, V and VI and sections 49, 50, 51, 61 and 62 do not apply to portable gas generators.
- (3) Where a boiler or pressure vessel is, or is intended to be, put into use in such circumstances that this Ordinance becomes applicable thereto for the first time after having been inapplicable thereto by operation of subsection (1), the provisions of this Ordinance relating to new boilers or pressure vessels shall apply to that boiler or pressure vessel. (Added 67 of 1978 s. 4. Amended 87 of 1988 s. 34)

(Amended 87 of 1988 s. 33)